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VIDEO | Ministrul Finantelor: Perpectivele de încasari arata bine, dar nu ajunge,

cheltuielile de sanatate sunt mari

Perspectivele de venituri bugetare pentru lunile urmatoare venite din declaratiile companiilor sunt mai

mari decât era de asteptat, însa acest lucru este insuficient, deoarece cheltuielile bugetare, în special cele

pentru sanatate, au crescut foarte mult, a declarat, marti, ministrul Finantelor Publice, Florin Cîtu, într-o

conferinta de presa. 

"Pe partea de venituri: în martie au fost venituri mai mici cu aproape 10 miliarde de lei, dar acele venituri sunt

masuri pe care le-a luat acest Guvern: am injectat mai multi bani prin rambursare de TVA, amânari de plata, de

impozite, etc. Acele masuri au dat rezultate, acele masuri plus masurile fiscale luate - bonificatiile pentru plata

impozitului pe profit pentru întreprinderi - si am depasit încasarile anului trecut în aprilie 2020, deci am încasat

mai mult decât anul trecut. Bineînteles, este un lucru bun, dar asta nu înseamna ca situatia este roza, ca situatia este

perfecta: încasam mai bine, avem rezultate, dar în acelasi timp au crescut cheltuielile. Cheltuielile au crescut foarte

mult, cheltuielile pentru sanatate au crescut, deficitul pentru anul acesta creste cu 3 puncte procentuale. De aceea

încasarile sunt mai bune ca anul trecut, avem rezultate, dar ele trebuie sa fie mult mai bune, ca sa nu avem

problemele pe viitor", a afirmat Florin Cîtu.

Ministrul Finantelor a adaugat ca declaratiile de plata transmise de companii indica faptul ca veniturile la buget

vor fi colectate si în lunile urmatoare.

"Aceste informatii arata clar ca informatizarea ANAF, faptul ca am luat acele masuri cu rambursarea TVA, cu

plata concediilor medicale, masurile de bonificatie pentru companiile care platesc impozitul pe profit, au dat

rezultate. Dar pentru ca tot anul sa fie mai bun, trebuie sa avem rezultate si mai bune. Dar deocamdata (încasarile

din, n.r.) aprilie arata ok. Şi perspectivele pentru lunile urmatoare arata bine, pentru ca ce au declarat companiile ca

au de plata este mai mare decât ne asteptam, este clar ca si în lunile urmatoare vom colecta. Repet, este o

informatie care trebuie vazuta din mai multe puncte de vedere - da, încasam si reusim sa încasam mai bine decât

ne asteptam, dar nu ajunge: cheltuielile pe care le avem la buget, în special pentru sanatate, sunt mult mai mari

decât avem în acest moment în cont. Despre executia bugetara vom mai vorbi, dar era important sa vedem

impactul masurilor luate în aprilie, era important sa vedem cum arata economia, sa vedem cum raspund agentii

economici la aceste masuri, cum raspund pietele financiare la ce facem noi, si deocamdata vedem ca, desi este o

criza internationala, desi sunt probleme peste tot în lume, am reusit sa platim toate cheltuielile la timp, am reusit sa

finantam si cheltuieli mai mari, la costuri mai mici. Lucrurile arata ok, dar înca nu am trecut peste hop", a precizat

Florin Cîtu.

page 1 / 1


